

E

ESSOMBE JEAN-JACQUES*Associate Attorney Bird and Bird AARPI Banking and Finance Department*

Jean-Jacques ESSOMBE MOUSSIO was born in Cameroon. He went to France where he obtained a business law doctorate in 1991 from the University of Montpellier (France). The business lawyer Gide Loyrette Nouel, considered as the first French business firm by the English publisher Legal 500. After 6 years of practice and two secondments at the African Development Bank, he was appointed Deputy Legal Director and Head of the Financial Law Unit of the Banking and Financial Affairs Department of the Caisse de Dépôts et Consignations then of CDC IXIS (now Natixis).

From 2001 to 2017, Jean-Jacques increased his experience in France and internationally, by becoming a partner in law firms Linklaters, Brandford-Griffith, then Heenan Blaikie and more recently Orrick Rambaud Martel. He clearly has all the necessary legitimacy to advise both financial institutions and leading non-financial clients on their lending, financing, refinancing, debt restructuring and capital markets issues, banking regulations and investment funds. His recognized expertise in fund structuring and constitution, as well as creation, reorganization and mergers involving financial and banking institutions enabled him to intervene with the World Bank and OHADA (Organization for Harmonization in Africa of Business

Law). The African market being more and more stimulating, the consolidation of the financial sector, the modernization of the stock markets and the creation of numerous funds dedicated to this region pushed Jean-Jacques Essombé Moussio to offer his experience on a transactional and regulatory view.

Thus, in 2017, Jean-Jacques joined the Bird and Bird AARPI firm, very active on the African continent, as a partner in charge of the Paris-based Banking and Finance department and led the development of the firm's activities on the African continent by coordinating the Africa Desk at the international level. In addition, he is notably recognized in Chambers Global 2017 and 2018 as "foreign expert" in Africa, Banking and Finance category. 🏆

2017 - Associate in the banking and finance department of Orrick Rambaud Martel

1999 - Deputy Legal Director of the Caisse des Dépôts et Consignations

1996 - African Development Bank

E

ESSOMBE JEAN-JACQUES*Avocat-Associé de Bird and Bird AARPI, département banque et finance*

Jean-Jacques ESSOMBE MOUSSIO est né au Cameroun. C'est dans le domaine du droit des affaires qu'il a choisi de s'illustrer en obtenant un doctorat en 1991 à l'Université de Montpellier (France). Avocat d'affaires en 1992, il rejoint le cabinet Gide Loyrette Nouel, considéré comme le premier cabinet d'affaires français par l'éditeur anglais Legal 500. Après 6 ans d'exercice et deux détachements au sein de la Banque Africaine de Développement, il est nommé Directeur Juridique Adjoint et Responsable de la Cellule Droit financier de la Direction des Affaires bancaires et financières de la Caisse de Dépôts et Consignations puis de sa filiale CDC IXIS (devenue Natixis). De 2001 à 2017, il accroît son expérience en France comme à l'international, en devenant associé dans les cabinets Linklaters, Brandford-Griffith, puis Heenan Blaikie et plus récemment Orrick Rambaud Martel.

Il obtient ainsi toute la légitimité nécessaire pour conseiller aussi bien des institutions financières que des clients non financiers de premier plan, sur leurs opérations de prêt, de financement, de refinancement, de restructuration de dette, ainsi que sur les problématiques liées aux marchés de capitaux, à la réglementation bancaire et aux fonds d'investissement. Son expertise connue et reconnue en structuration et constitution de fonds ainsi qu'en matière

de création, de réorganisation et de fusions impliquant des institutions financières ou bancaires lui permet d'intervenir auprès de la Banque Mondiale et l'OHADA (Organisation pour l'Harmonisation en Afrique du Droit des Affaires). Le marché africain étant de plus en plus stimulant, la consolidation du secteur financier, la modernisation des marchés boursiers et la création de nombreux fonds dédiés à cette région poussent Jean-Jacques Essombé Moussio à offrir son expérience et son éclairage tant d'un point de vue transactionnel que réglementaire.

Ainsi il rejoint en 2017, le cabinet Bird and Bird AARPI, très actif sur le continent africain, en qualité d'associé responsable du département Banque et Finance basé à Paris et conduit le développement des activités du cabinet sur le continent africain en coordonnant l'Africa Desk au niveau international. En outre, il est notamment reconnu dans Chambers Global 2017 et 2018 comme "foreign expert" en Afrique, catégorie Banque et Finances. 🏆

2017 - Associé au sein du département banque et Finance Bird and Bird AARPI
2014 - Associé au sein du département banque et finance d'Orrick Rambaud Martel
1999 - Directeur Juridique Adjoint de la Caisse des Dépôts et Consignations
1996 - Banque africaine de développement